
Zápis 2-2019 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 12. 06. 2019 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, František Motl, Jan Opat, Josef Pavlíček, 

Milan Vincenc 

Omluven: Pavel Marek 

 

Přítomni občané: 7 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání VZ ze dne 15.3.2019 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Závěrečný účet obce a audit obce za rok 2018 

5. Účetní závěrka za rok 2018 

6. Schválení dotačních smluv mezi obcí a Pardubickým krajem – příspěvek na provoz 

prodejny, příspěvek na opravu místní komunikace a příspěvek na Cyrilometodějský den 

řemesel 

7. Žádost o příspěvky na provoz – Linka bezpečí, Fotbalový klub Jehnědí, Oblastní spolek 

Červeného kříže Ústí nad Orlicí 

8.  Návrh žádosti o dotaci pro hasiče 

9. Rozpočtové opatření  

10. Diskuse 

11. Souhrn usnesení 

12. Závěr 

  

 

1. Zasedání zahájil v 19:30 starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se 6 zastupitelů, Pavel Marek 

byl řádně omluven. Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou byla jmenována 

Milena Čermáková, ověřovateli zápisu byli navrženi Jan Opat a Jana Lagutinová. Navržený 

program byl schválen.   

OZ schvaluje za ověřovatele zápisu paní Janu Lagutinovou a pana Jana Opata.  

OZ schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 15.3.2019 

Starosta přečetl usnesení z minulého zasedání. Všechny úkoly byly splněny. 

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informoval o aktivitách zastupitelstva od minulého zasedání.  

Byly revitalizovány dva trávníky před obecním úřadem a byl zde vytvořen záhon, kde byla 

vysazena levandule. V prostoru trávníku před prodejnou bude vybudován altán v hodnotě asi 

85 000 kč. Altán postaví pan Stanislav Vacek a dlažbu zhotoví firma Rocky.  

Byly zaizolovány stropy nad obecním úřadem i nad prodejnou. Byla použita foukaná buničitá 

izolace, celkem 280 mᶟ, výška izolace 25-30 cm, celková cena byla 101 525 Kč. 

Starosta poděkoval za všechny kulturní akce, které jsou v obci pořádané. Janu Opatovi za 

zřízení kinosálku v Oucmanicích, díky kterému je využito audio-video vybavení na sále. 

Provoz kinosálku bal zahájen 24. března filmem Bohemian rhapsody, pak byl promítán 

6.dubna český film Po čem muži touží, 17.května byl Českýmy lvy oceněný film Hastrman, 



z tohoto představení byla i reportáž na ČT1. Hasiči pořádali 23.března dětský karneval. 

5.května byl výlet na muzikál Galileo do Prahy a 18.května byl na sále v hospodě Veselý jarní 

koncert sboru Č.A.S. z Dolní Dobrouče.  

Jubilanty v uplynulém období byli, Vladimír Frňka 60 let a Jaroslav Doležal 80 let. 

Proběhlo setkání na služebně Policie ČR v Chocni s vedoucím panem Tomášem Netolickým. 

V současné době nemají personální problémy. Policie se bude stěhovat do prostor na nádraží 

po nádražní restauraci. Máme nového okrskáře, je jím pan Heger z Brandýsa nad Orlicí.  

Hospoda – je problém s obsazením obsluhy. Bára Olivová bude pracovat jen do konce června, 

pak již to časově nezvládá. Jakub Krška bude dále chodit o víkendech a musíme věřit, že 

vydrží. Hana Krausová může jen do konce června. Od července bude ve středu chodit Jakub 

Pavlíček. Kuchyň byla dovybavena nádobím. Z Palety nám poskytli konvektomat. Po dobu 

jeho funkčnosti nemusí Paleta platit 1 000 Kč ročně ubytovací poplatek. Byla provedena 

oprava pekla, chodby k WC, opadaná omítka, a dámského WC, odfouklé obklady. Dále 

řešíme lepší zatemnění pro kino. Zjišťujeme nabídky, aby se stihlo realizovat do podzimních 

představení. Pro lepší zvuk budeme pořizovat subwoofer, reproduktor na hluboké tóny, ve 

stejné kvalitě jako jsou již instalované reproduktory, asi v hodnotě 20 000 Kč. Od příštího 

týdne budou v nabídce hospody nanuky. A točená limonáda bude bezinková. Chceme také 

vyzkoušet pečení pizzy, na 3 měsíce nám půjčí pec, nádobí a veškeré pomůcky. Uvidíme, jak 

se tato novinka osvědčí.  

V zastupitelstvu jsme řešili revitalizaci asfaltového hřiště a případně i úpravu travnatého 

hřiště. Je několik variant umělého povrchu, umělá tráva s křemičitým pískem, umělohmotný 

rošt nebo klasický tartan, každý typ v jiné cenové hladině. Na tato hřiště jsou dotační 

programy. Pan starosta by chtěl otevřít debatu v rámci spolků, jaké bude využití a kdo se bude 

o nové hřiště starat, protože všechny nové povrchy údržbu vyžadují. Obec je ochotná 

zainvestovat pořízení, ale údržby, aby se ujaly spolky, které budou hřiště využívat. Takže je 

teď čas pobavit se o tomto návrhu v rámci spolků a pak budou případně další kroky 

následovat.  

Projekt na výstavbu biologických dočišťovacích rybníčků je již dotažen. V současné době 

jedná pan starosta na krajském úřadě o dotační podpoře. Na krajském úřadě jsou tomuto 

projektu nakloněni, takže příští rok zažádáme o dotaci a měli bychom už začít stavět. Na 

dotaz, co s občany, kteří nesplňují předčištění svých odpadních vod, tak starosta odpověděl, 

že s nimi budeme jednat o nápravě. Pokud nebudou mít snahu situaci řešit, tak může nastoupit 

jednání s vodoprávním úřadem. Toto budeme řešit v rámci příprav realizace výstavby 

rybníčků. V současné době jsem lehce pod hranicí limitů, díky biologickým rybníčkům se 

dostaneme na 50 % limitu. A i v budoucnu, pokud budeme muset vybudovat čistírnu 

odpadních vod, tak se tyto rybníčky použijí na dočištění vody z čistírny. Předpokládané 

náklady jsou asi 5 miliónů korun včetně příjezdové komunikace, což bude štěrková cesta pro 

nákladní auta. Předpokládaná údržba bude nutná 1x ročně.  

OZ schvaluje postup přípravy výstavby biologických rybníčků  

Hlasování: 6-0-0 

OZ schvaluje podání žádosti o dotaci na Pardubický kraj na výstavbu dočišťovacích 

nádrží pro dočištění splaškových vod z obce Oucmanice 

Hlasování: 6-0-0 

Kanalizaci provozuje obec a má odborného správce, cena stočného by měla odrážet skutečné 

náklady na provoz kanalizace. Za rok 2018 vychází kalkulace na 5,31 Kč za mᶟ odebrané 

pitné vody. Za rok 2019 se do ceny stočného promítnou již odpisy za přípravu projektu a cena 

vychází na 11 Kč za m3 odebrané pitné vody. Stočné za rok 2019 navrhujeme 7 Kč za m3 

odebrané pitné vody. Rozdíl bude na vrub obce. Obec je též povinna mít plán obnovy veřejné 

kanalizace a tvořit fond, do tohoto fondu by mělo jít 69 000 Kč ročně – je to stočné a 

příspěvek obce. Tvoří se tak finanční rezerva pro případný problém s kanalizací.  



Pan Milan Vincenc poznamenal, že některé úseky kanalizace jsou již za svojí životností a že 

bude nutné postupně opravovat tyto části. Zvýšením stočného se vytvoří větší rezerva, obec 

samozřejmě bude mít i nadále značnou spoluúčast.  

OZ schvaluje cenu stočného za rok 2019 ve výši 7 Kč za mᶟ pitné vody 

Hlasování: 6-0-0 

OZ schvaluje Plán obnovy financování veřejné kanalizace obce Oucmanice 

Hlasování: 6-0-0 

OZ schvaluje kalkulaci stočného za rok 2018 a předpoklad na rok 2019 

Hlasování: 6-0-0 

 

Komunikace mezi čp.25 a čp 72. proběhlo výběrové řízení na zhotovitele opravy. Firma 

SKANSKA měla nabídku 1 870 000 Kč a firma STRABAG 1 921 875 Kč. Ministerstvo pro 

místní rozvoj o přidělení dotace zatím nerozhodlo. Pokud dotaci dostaneme, tak se bude 

oprava realizovat v celé délce komunikace. Pokud dotaci nedostaneme, tak použijeme dotaci 

150 000 kč od Pardubického kraje a některý úsek. SKANSKA bude opravovat komunikaci 

v Brandýse nad Orlicí, a proto nám mohli nabídnout lepší cenu, díky tomu, že techniku 

nebudou muset přemisťovat na dlouhou vzdálenost.  

 

OZ bere na vědomí výběrové řízení na zhotovitele opravy místní komunikace dle 

protokolu vyhodnocující soutěž na zakázku malého rozsahu 

 

EKO-KOM nám zaslal certifikát, že za rok 2018 naše obec díky třídění odpadu ušetřila 9,619 

tun oxidu uhličitého, což je 263 833 MJ energie. Na Cyrilometodějském dnu řemesel bude 

mít EKO-KOM svůj stánek.  

 

4. Závěrečný účet obce a audit obce za rok 2018 

7.března proběhl audit z Pardubického kraje. Byl bez vážné vady. Méně vážné pochybení 

bylo v oblasti mezd. Pochybení nalezené při přezkoumání bylo odstraněno.  

Závěrečný účet obce bude přílohou zápisu. Celkové příjmy obce za rok 2018 byly  

4 148 023,48 Kč a celkové výdaje 3 030 306,51 Kč. Obec eviduje majetek v celkové výši  

26 697 859,32 Kč, stav běžného účtu k 31.12.2018 byl 6 465 775,11 Kč. Obec k 31.12.2018 

provozuje hospodu. Za rok 2018 dostala obec dotace, na výkon státní správy 60 900 Kč, na 

volby do obecního zastupitelstva 16 469 Kč, na volby prezidenta 20 845 Kč, na 

Cyrilometodějský den řemesel 10 000 Kč, na provoz prodejny 15 500 Kč a na audio-video 

vybavení hospody 150 000 Kč. Celkové dotace byly 279 714 Kč. Obec přispěla na prodejnu 

100 000 Kč, MAS nad Orlicí 1 000 Kč, nadační fond Orlickoústecké nemocnice 4 660 Kč, 

Svaz měst a obcí 2 617,60 kč, Hasiči Svatý Jiří 2 000 Kč, Jiří Oliva, oprava varhan,  

20 000 Kč, celkem tedy 130 277.60 Kč. 

 

OZ schvaluje celoroční hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 2018 včetně 

zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2018 s výhradou – odměny 

členů OZ 

Hlasování: 6-0-0 

 

5. Účetní závěrka obce za rok 2018 

Paní Čermáková předložila ke schválení účetní závěrku obce za rok 2018.  

OZ schvaluje účetní závěrku obce za rok 2018 

Hlasování: 6-0-0 

  



6. Schválení dotačních smluv mezi obcí a Pardubickým krajem – příspěvek na provoz 

prodejny ve výši 64 500 Kč, příspěvek na opravu místní komunikace ve výši 150 000 Kč 

a příspěvek na Cyrilometodějský den řemesel ve výši 15 000 Kč. 

 

OZ schvaluje znění dotačních smluv mezi obcí a Pardubickým krajem –  

příspěvek na provoz prodejny 

příspěvek na opravu místní komunikace  

příspěvek na Cyrilometodějský den řemesel 

Hlasování: 6-0-0 

 

 

7. Žádost o příspěvky na provoz – Linka bezpečí, Fotbalový klub Jehnědí, Oblastní 

spolek Červeného kříže Ústí nad Orlicí 

Linka bezpečí – nepřispějeme, přispíváme na Oblastní Charitu Ústí nad Orlicí. 

Fotbalový klub Jehnědí žádal příspěvek na pořádání fotbalového soustředění žáků, 

soustředění se nekoná.  

Oblastní spolek Červeného kříže Ústí nad Orlicí – nepřispějeme, přispíváme nadaci 

Orlickoústecké nemocnice.  

OZ zamítá žádost o příspěvky  

1. Linka bezpečí 

2. Oblastní spolek Českého červeného kříže Ústí nad Orlicí 

Hlasování: 6-0-0 

 

8. Návrh žádosti o dotaci pro hasiče  

Starosta nás informoval, že došlo v poslední době k nárustu aktivity hasičského spolku. 

Opravy techniky a zájem o účast v dalších soutěžích. Pardubický kraj vypisuje dotace na 

vybavení zásahové jednotky, tak bychom tuto dotaci využili. Jednalo by se o 4 zásahové 

oděvy včetně obuvi v hodnotě 46 200 kč, motorovou pilu 12 000 Kč, tlakovou myčku 6 000 

Kč a bezpečnostní oděv k motorové pile za 15 200 Kč, celkem tedy 79 200 Kč. Dotace by 

měla být 70%, což je 55 440 Kč, obec by pak doplatila 23 760 Kč. 

OZ schvaluje podání žádosti o dotaci Pardubickému kraji pro zásahovou jednotku obce 

v souladu se zápisem 

Hlasování: 6-0-0 

 

9. Rozpočtové opatření  

Starosta nás seznámil s Rozpočtovém opatřením 1-2019, které schválil 15.4.2019 

Paní Čermáková předložila rozpočtové opatření 2-2019, bude přílohou zápisu.  

U příjmů došlo k navýšení, dotace na volby do EP 29 000 Kč, stočné 9 000 Kč, vstupné kino 

30 000 kč, EKO-KOM 10 000 Kč, dotace od Pardubického kraje 15 000 Kč na 

Cyrilometodějský den řemesel, 64 500 Kč na provoz prodejny a 150 000 Kč na opravu 

komunikace, 70 000 Kč převod z hospodářské činnosti (hospoda). Celkem tedy 377 500 Kč.  

Výdaje byly navýšeny 40 000 Kč hospoda - oprava pekla a plánované zastínění sálu, 44 000 

Kč hasiči, spoluúčast dotace a oprava auta, 29 000 Kč volby do EP, 15 000 Kč kino. Celkem 

tedy 128 000 Kč.  

OZ schvaluje provedení Rozpočtového opatření 1-2019 ze dne 15.4.2019 vydaného 

starostou obec 

Hlasování: 6-0-0 

OZ schvaluje Rozpočtové opatření 2-2019 

Hlasování: 6-0-0 

 



 

 

 

10. Diskuse  

Diskusi zahájil starosta Pavlíček informací o valné hromadě mikroregionu Vysokomýtsko. 

Mikroregion bude poskytovat dotaci na pasport kanalizace, cena v našem případě by byla asi 

195 000 Kč a dotace asi 90%, což by pro nás bylo zajímavé. Realizace asi v roce 2020.  

Pan Houdek se vyjádřil, že by bylo lepší zaměřit se spíš na údržbu současného 

povrchu hřiště než na nový povrch. Dále upozornil, že by bylo třeba obnovit nátěry oken a 

dveří na kapličce.  

Starosta upozornil i na nutnou údržbu dětského hřiště, budou doplněny kamínky, které 

v současné době částečně chybí. Dále zmínil podnět, aby bylo součástí dětského hřiště 

pískoviště. Tento podnět zastupitelé odmítli, protože by pískoviště muselo být registrováno u 

Ministerstva zdravotnictví a jsou opravdu velmi přísná pravidla na kvalitu písku, které obec 

není schopna splnit, hlavně díky volně se pohybujícím zvířatům ať už domácím (psi a kočky) 

a nebo divokým (kuny, lišky, ptáci). 

Petr Marek řekl, že když se v roce 1976 tenisové hřiště stavělo, tak tenis nikdo nehrál 

a že to byla dobrá investice, která by po 40 letech zasloužila opravu. Otázkou zůstává, jaká 

oprava případně úprava by byla vhodná s ohledem na budoucí využití a to si musí již probrat 

zájemci v rámci spolků a pak to probrat se zastupitelstvem obce.  

Zástupce hasičů říká, že nový povrch zatím spíš ne vzhledem k větší náročnosti údržby 

umělého povrchu i kvůli tomu, že nový povrch by již nebyl vhodný pro auta a případné 

ukázky hasičské techniky. Protože by pak nebylo možné hřiště využít jako parkoviště.  

Další podnět byl, jestli jsou pravidla pro využívání hřiště Paletou. Pravidla jsou 

nastavena obecně a lektoři na Paletě dozorující pedagogické pracovníky upozorňují, že hřiště 

není majetkem Palety ale obce a že se mají chovat, aby nedošlo k poškození. Ale dodržování 

pravidel je pak na dohlížejících učitelkách a to už záleží čistě na nich, jestli dětem něco 

řeknou a nebo je nechají být. A s tím neudělá nic ani obec ani Paleta.  

Byla vznesena připomínka, že jsou zarostlé chodníky. Starosta odpověděl, že by již 

měly být všechny ošetřeny herbicidem. 

Eva Olivová pozvala občany na mši do kapličky na neděli 16.června 2019 od 8:20. 

 

11. Souhrn usnesení 

1.2. OZ schvaluje za ověřovatele zápisu paní Janu Lagutinovou a pana Jana Opata.  

OZ schvaluje program zasedání.  

 

2.2. OZ schvaluje postup přípravy výstavby biologických rybníčků  

 

3.2. OZ schvaluje podání žádosti o dotaci na Pardubický kraj na výstavbu dočišťovacích 

nádrží pro dočištění splaškových vod z obce Oucmanice 

 

4.2. OZ schvaluje cenu stočného za rok 2019 ve výši 7 Kč za mᶟ pitné vody 

 

5.2. OZ schvaluje Plán obnovy financování veřejné kanalizace obce Oucmanice 

 

6.2. OZ schvaluje kalkulaci stočného za rok 2018 a předpoklad na rok 2019 

 

7.2. OZ bere na vědomí výběrové řízení na zhotovitele opravy místní komunikace dle 

protokolu vyhodnocující soutěž na zakázku malého rozsahu 

 



8.2. OZ schvaluje celoroční hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 2018 včetně 

zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření obce za rok 2018 s výhradou – odměny 

členů OZ 

 

9.2. OZ schvaluje účetní závěrku obce za rok 2018 

 

10.2. OZ schvaluje znění dotačních smluv mezi obcí a Pardubickým krajem –  

příspěvek na provoz prodejny 

příspěvek na opravu místní komunikace  

příspěvek na Cyrilometodějský den řemesel 

11.2. OZ zamítá žádost o příspěvky  

3. Linka bezpečí 

4. Oblastní spolek Českého červeného kříže Ústí nad Orlicí 

 

12.2. OZ schvaluje podání žádosti o dotaci Pardubickému kraji pro zásahovou jednotku 

obce v souladu se zápisem 

 

13.2. OZ schvaluje provedení Rozpočtového opatření 1-2019 ze dne 15.4.2019 vydaného 

starostou obec 

 

14.2. OZ schvaluje Rozpočtové opatření 2-2019 

 

 

12. Závěr   

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 21:30 a poděkoval občanům za účast a všechny pozval 

na Cyrilometodějský den řemesel, který bude 5.července 2019, hlavní program od 13 hodin. 

Nově bude indiánské zastavení, stánek EKO-KOM, stánek Oucmaňáčku, odpoledne bude hrát 

Choceňačka a večer pak od 20 hodin Starý pecky a fláky. Příští veřejné zasedání bude 6.září 

2019. 

 

V Oucmanicích 12.6. 2019 

 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Jana Lagutinová 

      Jan Opat 

  


